

# GUATEMALA

## NEW ORIENTE

InterAmerican  
**COFFEE**



### Farm Information

**Country:** Guatemala  
**Region:** NEW ORIENTE, Chiquimula  
**Altitude:** 1.200 - 1.700 masl.  
**Harvest:** January - April

The name of the town Esquipulas comes from the native "Ch'orti" language meaning "risen land" and is located some 190 km southeast of Guatemala City.

During the 18th century many Spanish immigrants were attracted by the colourful and fertile valleys of the Chiquimula Department as well as by its strong catholic foundations. The Black Christ located in the captivating basilica of the town Esquipulas has become a unique religious relic attracting every year in January and March thousands of pilgrims that arrive to town to become part of the religious processions. This numerous pilgrimage year by year has honoured Esquipulas as the "Central American Capital of Faith".

Coffee production may be "new" to Nuevo Oriente, but it already has a storied past. The Catholic Church was responsible for bringing and distributing the first coffee seeds in the region since 1950. Today the region is known for its fine coffee and the winning farm of the first Guatemalan Coffee Internet Auction came actually from Esquipulas.



### Coffees

A well balanced coffee with a simple and clean acidity and a creamy body with flavours of caramel.

#### Caramel

**Variety:** Catuai, Catimor, Sarchimor, Anacafe 14  
**Processing:** Washed  
**Grade:** SHB EP



**InterAmerican Coffee GmbH**  
Coffee Plaza | Am Sandtorpark 4  
20457 Hamburg, Germany  
Phone +49 40 373 367  
E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

**InterAmerican Coffee Schweiz**  
Bahnhofstrasse 22  
CH-6300 Zug, Switzerland  
Phone +41 41 728 7286  
E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

**InterAmerican Coffee Ltd.**  
59-61 Farringdon Road  
London EC1M 3JB, United Kingdom  
Phone +44 20 7796 2255  
E-Mail: iac.london@nkg.coffee

[www.interamericacoffee.de](http://www.interamericacoffee.de)

# GUATEMALA

## NEW ORIENTE

InterAmerican  
**COFFEE**



### Farm Information

<b>Land:</b>	Guatemala
<b>Region:</b>	NEW ORIENTE, Chiquimula
<b>Anbauhöhe:</b>	1.200 - 1.700 masl.
<b>Ernte:</b>	Januar - April

Der Name der Stadt Esquipulas stammt aus der einheimischen Sprache "Ch'orti" und bedeutet "aufgestiegenes Land". Die Stadt liegt etwa 190 km südöstlich von Guatemala-Stadt.

Im 18. Jahrhundert kamen viele spanische Einwanderer von den farbenfrohen und fruchtbaren Tälern des Departements Chiquimula sowie von den starken katholischen Grundlagen überzeugt. Der Schwarze Christus in der bezaubernden Basilika der Stadt Esquipulas ist zu einer einzigartigen religiösen Reliquie geworden, die jedes Jahr im Januar und März Tausende von Pilgern anzieht. Diese zahlreichen Pilgerfahrten haben Esquipulas Jahr für Jahr zur "Hauptstadt des Glaubens in Mittelamerika" gekürt.

Die Kaffeeproduktion mag in Nuevo Oriente "neu" sein, aber sie hat bereits eine lange Vergangenheit. Die Kirche war dafür verantwortlich, dass die ersten Kaffeesamen in die Region (seit 1950) gebracht und verteilt wurden. Heute ist die Region für ihren guten Kaffee bekannt und die Gewinnerfarm der ersten Internetauktion für guatemaltekischen Kaffee kam tatsächlich aus Esquipulas.



### Kaffees

Ein gut ausgewogener Kaffee mit einer eleganten Säure und einem cremigen Körper mit Karamellaromen.

#### Karamell

**Varietät:** Catuai, Catimor, Sarchimor, Anacafe 14

**Aufbereitung:** Gewaschen

**Klassifizierung:** SHB EP



**InterAmerican Coffee GmbH**  
Coffee Plaza | Am Sandtorpark 4  
20457 Hamburg, Germany  
Phone +49 40 373 367  
E-Mail: iac.hamburg@nkg.coffee

**InterAmerican Coffee Schweiz**  
Bahnhofstrasse 22  
CH-6300 Zug, Switzerland  
Phone +41 41 728 7286  
E-Mail: iac.zug@nkg.coffee

**InterAmerican Coffee Ltd.**  
59-61 Farringdon Road  
London EC1M 3JB, United Kingdom  
Phone +44 20 7796 2255  
E-Mail: iac.london@nkg.coffee

[www.interamericacoffee.de](http://www.interamericacoffee.de)